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PÖYTÄKIRJA 2/2021   

    10.12.2021 

 

KEURUUN KYLÄPARLAMENTIN KOKOUS 

AIKA 8.12.2021 klo 18.10-19.45 

PAIKKA Veikkola, Jukojärvi 

LÄSNÄ Hokkanen Markku (Koillis-Keuruun HAKA),  Jokinen Matti (Riiho), Kivinen Tuomo (Etelä-Keuruu), 

Koskela Mauri (Haapamäki), Koskela-Drischenko Raija (Karimo ), Lampinen Hilkka (Liesjärvi), 

Lähteenmäki Reijo (Karimo), Pusa Paula (Liesjärvi), Raivio Jukka (Jukojärvi), Siltanen Risto 

(Jukojärvi), Vesterinen Liisa (Etelä-Keuruu)  sekä Kautto Marjukka (kaupunki) 

 

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja Markku Hokkanen avasi kokouksen klo 18.10. Kokouksen aluksi maaseutupäällikkö Marjukka 

Kautto antoi tilannepäivityksen maaseutuhallinnon Keuruun yhteistyöalueen ajankohtaisista asioista.  Alueeseen 

kuuluvat Jämsä, Keuruu, Kuhmoinen, Multia, Mänttä-Vilppula, Petäjävesi, Ruovesi ja Virrat. YTA-alueen 

isäntäkuntana on Keuruu. Keuruulla on maatiloja 123 kpl. Maaseudun kehittämiseen on varattu määräraha, josta 

on mahdollista hakea tukea hankkeisiin. Yhteyshenkilö kehittämisasioissa on Anna-Liisa Liettyä.  

 

2. Laillisuus ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.  

 

3. Kokouksen järjestäytyminen  

Kokouksen puheenjohtajaksi päätettiin Markku Hokkanen ja kyläparlamentin puheenjohtajuudesta päätetään 

ensi vuoden ensimmäisessä kokouksessa. Päätettiin, että tiedottaja toimi sihteerinä ja kyläparlamentin 

sihteeriasiaan palataan ensi vuoden ensimmäisessä kokouksessa. Aiemmin luotu sihteerivuorolista: 2022 HAKA, 

2023 Jukojärvi, 2024 Pihlajavesi; sitten aloitetaan kierto uudestaan: Haapamäki, Etelä-Keuruu, Karimo, Riiho, 

Liesjärvi. 

 

4. Asialistan hyväksyminen työjärjestykseksi  

Hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi. 
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5. Edellisen kokouksen muistio 

Tiedottaja luki pääkohdat 13.10 Harjulinnassa pidetyn kokouksen pöytäkirjasta.  

 

6. Terveiset kyläpalaverista 7.12.2021 

Kerrottiin edellisenä päivänä Teamsissa olleesta palaverista, jossa oli muutaman kyläparlamentin jäsenen lisäksi 

Keulinkin väkeä (Ritva Pohjoisjärvi, Sari Saarinen) ja Keuruun vapaa-ajanasukkaiden yhdistyksen pj. Markku 

Hokkanen (Lappeenranta). Keulink on valmis suunnittelemaan ja kirjoittamaan hanketta kanssamme. Yhteisellä 

kylähankkeella voisi olla yhteyksiä Koronasta kasvuun ja MunKeuruun-hankkeisiin.  Hankkeen suunnittelua varten 

voitaisiin järjestää Muuta maalle/Keuruulle-tilaisuus. Keskusteltiin vapaa-ajanasukkaiden tuomien 

mahdollisuuksien esille saamisesta. Heidän uusi yhdistyksensä on kiinnostunut yhteistyöstä mm. tilaisuuksien 

järjestämisessä (kesällä Nyyssänniemessä tilaisuus rakentamisesta). Yhdistyksellä on palaveri 21.1.2022 mm. 

kaupunginjohtajan kanssa ja siihen toivotaan myös kyläparlamentin edustusta paikalle.    

   

7. Yhteinen kylähanke 2022-> 

Päätettiin kokoontua uuteen suunnittelupalaveriin Keulinkin kanssa helmikuussa. Hankkeeseen suunnitellaan 

toimenpiteitä liittyen teemoihin elinvoima, ilmastonmuutos, älykäs kylä (digitaalisuus), nuoret, kansainvälisyys 

(mm. maahanmuuttajien sitouttaminen paikkakuntaan) ja nuoret. Esitettiin, että hankkeeseen mukaan haluavat 

kyläyhdistykset käsittelevät asiaa kokouksessaan ensi tilassa ja ilmoittavat kehittämistarpeensa ja toimenpide-

ehdotuksensa kyläparlamentille helmikuun alkuun mennessä. Hankkeessa haluttaisiin myös jalostaa aiemmin 

käsiteltyjä teemoja uuteen muotoon (turvallisuusasiat, vapaiden asuntojen kartoitus ja markkinointi, nuorten 

paluumuutto, tonttiasiat).   

  

8. Kylien kotisivujen päivitys 

Kylien verkkosivuston päivitys saavutettavuusdirektiivin mukaiseksi ja hakukoneoptimaaliseksi ehdotetaan 

mukaan hankkeen toimenpiteisiin. 

  

9. Kylien kehittämisohjelman 2020 arviointi ja päivitys 

Ehdotettiin, että kukin kylä käsittelee suunnitelmaa seuraavassa kokouksessaan ja antaa kyläparlamentille 

arvioinnit ja päivitysehdotukset. Suunnitelman tulee kulkea linjassa kaupungin strategian kanssa. 

https://www.keuruunkylat.fi/kylat/kylaparlamentti/93-kylien-kehittamisohjelma-2020 

    

10.Kylien nimikylttien tilanne 

Päätettiin, että kootaan saadut tiedot yhteen seuraavassa kokouksessa kartan ympärillä ja tehdään tarvittavat 



  Sivu 3 / 3 
   
päivitykset. Nimikylttejä saadaan yksi/kylä. Asennus tulee kyliltä. Tietoja voi vielä antaa nimikyltteihin sekä 

liikennemerkkeihin liittyen puheenjohtajalle. 

  

11.Yksityisteiden avustukset 

Todettiin, että kaupungilta saatava yleisavustus tiekunnille on pysynyt samalla tasolla vuosikaudet. Toivottiin 

siihen edes indeksikorotusta. Perusparannuksiin on ELYltä saatavissa avustusta 50 %, mutta kustannusarvion on 

oltava 10 000 €. Päätettiin ottaa kylien tieasiat puheeksi Kuntatekniikan päällikkö Juho Tukiaisen kanssa.  Pyritään 

myös löytämään sopivia henkilöitä, jotka kouluttautuisivat tieisännöitsijöiksi. Tarve on suuri.   

 

12. Metsäseminaarin tilanne 

Asiaa valmistellut Risto Siltanen esitti tilaisuuden luonteeksi seminaarin sijaan kyläläisten keväistä metsäretkeä, 

jonka kohde löytyisi Jukojärveltä. Teemana olisivat ilmastonäkökulmat. Mukaan voisi tulla ainakin 

metsänhoitoyhdistys. 

 

13. Muut asiat 

Onniteltiin 30-vuotista merkkivuottaan viettävän Pihlajaveden Aisapuu-lehden tekijöitä, jotka saivat 

Kotiseutuliiton Vuoden kotiseututeko 2021 -palkinnon. Samoin onniteltiin Häkkiskylän talkoolaisia, jotka saivat 

Keski-Suomen maa- ja kotitalousnaisten myöntämän Vuoden maisemateko 2021 Keski-Suomessa -tunnustuksen. 

Todettiin luontopolkuja olevan myös Haapamäen Hakamäessä sekä syksyllä avatun Jukojärvelle kaksi 

luontopolkureittiä. 

 

14. Seuraava kokous 

Päätettiin järjestää seuraava kokous Liesjärvellä alustavasti ke 16.2.2022 klo 18. 

  

15. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja kiitti osanottajia ja päätti kokouksen klo 19.45. 

 

Kokouksen vakuudeksi 

Markku Hokkanen   Liisa Vesterinen 

Markku Hokkanen, puheenjohtaja  Liisa Vesterinen, sihteeri 


